



الجمهورية العربية السورية
Syrian Arab Republic

H.E Ambassador Milad ATIEH
Permanent Representative of Syrian Arab Republic
To the OPCW

**Sub-item 6(b): Implementation of the Conference of the
States Parties and Executive Council decisions on
destruction-related issues (China)**

9-12 July 2024

Please Check Against Delivery

Completing the destruction of the abandoned Japanese weapons in China is not only part of the implementation of obligations under the Convention, but is also a historical, political and legal responsibility of Japan. We call on Japan to intensify its efforts and adhere to the provisions of the Chemical Weapons Convention and the decisions issued by the policy-making organs of the Organization, and what was agreed upon with the Chinese government.

My delegation supports what was stated in the professional and substantive document No. EC-106/NAT.3 dated June 7, 2024, which was submitted by the People's Republic of China to the Technical Secretariat and the States Parties regarding the progress achieved in completing the destruction of chemical weapons left behind by Japan in the territory of China. As well as the documented and important presentation made by the Chinese delegation to the Council in today's morning session. We urge Japan to adhere to what was agreed upon with China, in order to preserve the safety of the lives of the Chinese people, their property, the environment and the ecology. Although China has clearly stated Japan's failure to implement its obligations under the relevant Executive Council decisions and what was agreed upon with the

Chinese side, the reports of the Technical Secretariat (¹) do not indicate this failure at all.

We urge Japan to continue to exert maximum efforts to complete the destruction of abandoned chemical weapons as soon as possible and to implement its obligations under the Convention and relevant Executive Council decisions.

In the previous session of the Council, we mentioned in our statement that there are double standards in dealing with this file. The delegation of one country objected to what we said. We are not here to respond to that, but we point out that the majority of well-known countries do not address this sensitive and important topic in their statements, which affects a State Party to this Convention and this topic is not discussed at all.

I thank you and hope that this statement will be considered a document of the 106th session of the Executive Council and published on the organization's Public website and the Catalyst.

¹ -Report of the Director General issued in Document No. EC-106/DG.16 dated July 1, 2024



الجمهورية العربية السورية
Syrian Arab Republic

بيان السفير ميلاد عطية

المندوب الدائم لدى منظمة حظر الأسلحة الكيميائية

رئيس وفد الجمهورية العربية السورية

أمام الدورة المائة وستة للمجلس التنفيذي

البند الفرعي 6 (ب): تنفيذ القرارات الصادرة عن مؤتمر الدول الأطراف

والمجلس التنفيذي بشأن المسائل المتصلة بالتدمير

9-12 تموز 2024

H.E Ambassador Milad ATIEH

Permanent Representative of Syrian Arab Republic

To the OPCW

**Sub-item 6(b): Implementation of the Conference of the
States Parties and Executive Council decisions on destruction-
related issues**

9-12 July 2024

الرجاء المراجعة أثناء الإلقاء

إن إتمام التدمير الكامل للأسلحة اليابانية المخلفة في الصين لا يندرج في إطار تنفيذ التزامات بموجب الاتفاقية فقط، بل هو مسؤولية تاريخية وسياسية وقانونية تقع على عاتق اليابان. ندعو اليابان إلى تكثيف جهودها والالتزام بنصوص اتفاقية الأسلحة الكيميائية والقرارات الصادرة عن أجهزة صنع السياسات في المنظمة، وبما تم الاتفاق عليه مع الحكومة الصينية.

يؤيد وفد بلادي ما جاء في الوثيقة المهنية والموضوعية رقم EC-106/NAT.3 تاريخ 7/ حزيران 2024، التي قدمتها جمهورية الصين الشعبية إلى الأمانة الفنية والدول الأطراف حول التقدم المحرز على صعيد إتمام تدمير الأسلحة الكيميائية التي خلّفها اليابان في أراضي الصين، وكذلك العرض الموثق والهام الذي قدمه الوفد الصيني إلى المجلس في الجلسة الصباحية لهذا اليوم. ونحث اليابان على الالتزام بما تم الاتفاق عليه مع الصين، حفاظاً على سلامة أرواح الشعب الصيني وممتلكاته والبيئة والإيكولوجيا. ورغم أن الصين قد ذكرت بوضوح فشل اليابان في تنفيذ التزاماتها بموجب قرارات المجلس التنفيذي ذات الصلة وما تم الاتفاق عليه مع الجانب الصيني، إلا أن تقارير الأمانة الفنية⁽¹⁾ لا تُشير إلى هذا الفشل على الإطلاق.

إننا نحث اليابان على مواصلة بذل أقصى الجهود الممكنة لاستكمال تدمير الأسلحة الكيميائية المخلفة، في أقرب وقت ممكن وتنفيذ التزاماتها بموجب الاتفاقية وقرارات المجلس التنفيذي ذات الصلة.

في الدورة السابقة للمجلس، ذكرنا في بياننا أن هناك ازدواجية معايير في التعامل مع هذا الملف. واعترض وفد إحدى الدول على ما قلناه. ولسنا هنا في معرض الرد عليه، إلا أننا نُشير إلى أن غالبية الدول المعروفة لا تتطرق في بياناتها إلى هذا الموضوع الحساس والهام، الذي يمس دولة طرف في هذه الاتفاقية، ولا تتحدث عن هذا الموضوع إطلاقاً.

أشكركم وأرجو اعتبار هذا البيان وثيقة من وثائق الدورة الـ 106/ للمجلس التنفيذي ونشره على مواقع المنظمة وموقع الكاتليست.

¹ - تقرير المدير العام الصادر بالوثيقة رقم EC-106/DG.16 تاريخ 1/ تموز 2024